
國立中興大學台灣文學與跨國文化研究所研究生獎助學金審核辦法 

97年 4月 28日 96學年度第 2學期第 3次所務會議修訂通過  
97年 5月 12日 97學年度第 1學期第 1次大所務會議修訂通過  
97年 9月 22日 97學年度第 1學期第 2次大所務會議修訂通過  

98年 6月 4日 97學年度第 2學期第 6次所務會議修訂通過  
99年 1月 7日 98學年度第 1學期第 4次大所務會議修訂通過  

102年 1月 11日 101學年度第 1學期第 5次大所務會議修訂通過  
103年 1月 13日 102學年度第 1學期第 4次所務會議修訂通過  
103年 4月 9日 102學年度第 1學期第 3次大所務會議修訂通過  

103年 8月 26日 103學年度第 1學期第 1次大所務會議修訂通過  
104年 6月 9日 103學年度第 2學期第 4次大所務會議修訂通過  

105年 4月 14日 104學年度第 2學期第 3次大所務會議修訂通過  
106年 10月 19日 106學年度第 1學期第 2次大所務會議修訂通過  

108年 3月 4日 107學年度第 2學期第 1次大所務會議修訂通過 

一、本辦法依據「國立中興大學研究生獎助學金施行辦法」第七條之規定訂定。 

二、本所研究生獎助學金審核委員會由本所專任教師組成，所長為召集人，負責審核本所研

究生獎助學金之申請及分配事宜。 

三、本所研究生得於每學期完成註冊程序後，向所辦公室提出獎助學金申請。獎助學金之發

給，新生自九月起至翌年七月止，舊生自八月起至翌年七月止。 

四、本所獎助學金分為獎學金及助學金二種，研究生獎助學金之經費來源，由本校校務金金

編列預算支應。系、所、學位學程各研究生之獎學金及助學金金額得每月調整一次。 

（一）獎學金獎勵入學及在學成績優異或研究表現優良研究生。 

1、優秀新生入學獎勵金係以甄試入學考試第一名成績入學者及考試入學考試第

一名成績入學者，於第一學年各發給獎學金拾萬元，但不得重複領取本校學

士班優秀學生經甄試升學本校碩士班發給學雜費基數等額之獎學金；如未註

冊入學者，本獎學金得從缺不發給。 

2、本校各系學士班應屆畢業生，經甄試入學考試進入本所碩士班就讀，且其在

校學業成績前六學期（進修學士班、獸醫系前八學期）總平均居全班前

20%(含)者，於第一學年發給學雜費基數等額之獎學金，並於九月及翌年二月

各核發乙次。 

3、本所學生發表學術論文於具審查制度之學術期刊，以及學術論文經審查通過

並以全文發表於國際或全國性研討會者，每篇論文發給獎學金。該筆獎學金

以伍仟元為上限，但不得重複領取本校學生學術論文獎勵金。 

4、本所學生出席本所合辦國際研討會並發表學術論文者，經審核委員會審核通

過後核發獎學金。 

5、本所學生進過外檢定，成績優異者，經審核委員會審核通過後核發獎學金。 

（二）助學金獎助下列類別研究生： 

1、參與課程教學實務之教學助理，助學金發放依本校「教學助理制度實施要

點」辦理。 

2、協助行政工作之行政助理，係勞動型兼任助理性質，助學金發放依本校研究

生獎助學金施行辦法第八條規定辦理。 

五、研究生協助校內教學及行政工作等相關事宜不力，或觸犯校規受記過以上處分者，應限

制申請或停撥本獎助學金。 

六、本辦法經所務會議通過，並依行政程序陳請校長核可後實施，修正時亦同。 

  



National Chung Hsing University 

Graduate Institute of Taiwan Literature and Transnational Cultural Studies 

Graduate Scholarship and Financial Assistance Regulations 

1. These regulations are formulated in accordance with Article 7 of the "National Chung Hsing 

University Graduate Student Scholarship and Assistantship Implementation Guidelines." 

2. The Graduate Student Scholarship and Assistantship Review Committee of the Institute 

consists of full-time faculty members, with the director serving as the convener. The 

committee is responsible for reviewing applications and allocating the scholarships and 

assistantships. 

3. Graduate students of the Institute may apply for scholarships and assistantships after 

completing the registration process each semester. Scholarships and assistantships are 

awarded from September to July for new students and from August to July for continuing 

students. 

4. The scholarships and assistantships of the Institute are categorized into two types: 

scholarships and assistantships. The funding for graduate student scholarships and 

assistantships comes from the university's budget. The amount of scholarships and 

assistantships for each graduate student may be adjusted monthly. 

(1) Scholarships are awarded to graduate students with outstanding academic achievements 

or excellent research performance.  

1. The Outstanding New Student Admission Award is granted to students who rank 

first in the entrance examination (both by recommendation and by general exam). 

Each recipient is awarded NT$100,000 for the first academic year. However, 

students who have already received a tuition-equivalent scholarship for outstanding 

undergraduate students admitted through recommendation to the master's program 

are not eligible for this award. If the recipient fails to complete registration, the 

award will not be granted. 

2. Graduates from the university’s undergraduate programs who are admitted to the 

Institute’s master's program through recommendation and whose academic 

performance ranks within the top 20% of their class for the first six semesters (eight 

semesters for part-time undergraduate students and veterinary medicine students) 

will receive a tuition-equivalent scholarship for the first academic year, disbursed in 

September and February. 

3. Graduate students who publish academic papers in peer-reviewed journals or 

present full papers at international or national conferences after passing a review 

process will receive a scholarship of up to NT$5,000 per paper. However, they 

cannot receive this scholarship in addition to the university’s academic paper 

award. 



4. Graduate students who present academic papers at international conferences co-

organized by the Institute may receive a scholarship upon approval by the review 

committee. 

5. Graduate students who achieve outstanding results in external proficiency exams 

may receive a scholarship upon approval by the review committee. 

(2) Assistantships are provided to the following categories of graduate students:  

1. Teaching assistants involved in practical teaching activities. The assistantship is 

awarded following the university's "Teaching Assistant System Implementation 

Guidelines." 

2. Administrative assistants who assist with administrative work. These positions are 

labor-based part-time assistantships, and the assistantship is awarded in accordance 

with Article 8 of the university’s Graduate Student Scholarship and Assistantship 

Implementation Guidelines. 

5. Graduate students who fail to fulfill their duties in assisting with teaching and administrative 

work, or who receive disciplinary action of a demerit or higher for violating university 

regulations, may be restricted from applying for or may have their scholarships and 

assistantships revoked. 

6. These regulations shall be implemented upon approval by the Institute Affairs Meeting and 

subsequent approval by the university president through administrative procedures. The 

same procedure applies to any amendments. 

 

⚫ 英文譯本僅供參考，文義如與中文版有歧異，概以中文版為準。 
(The English version is provided for reference only. The Chinese version shall prevail 
in case of any discrepancies between the English and Chinese versions) 

 


